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PROTOKÓŁ  Nr XLVII/2024 

z obrad XLVII sesji Rady Gminy Leśniowice odbytej w dniu 26 marca 2024 r. 

w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Leśniowice 

pod przewodnictwem Wiceprzewodniczącego ks. Jacentego Sołtysa 

 

 

Początek obrad sesji godz. 1000. 

 

Na stan 15 radnych Rady Gminy Leśniowice w sesji uczestniczyło 14 radnych.  

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu. 

 

Ponadto w sesji uczestniczyli sołtysi i zaproszeni goście. 

 

Lista sołtysów stanowi załącznik Nr 2 do niniejszego protokołu. 

Lista zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 3 do niniejszego protokołu. 

 

Adp. 1. 

 

Otwarcie sesji i przyjęcie proponowanego porządku. 

 

Otwarcia sesji dokonał Wiceprzewodniczący Rady Gminy ks. Jacenty Sołtys, który 

powitał wszystkich przybyłych na sesję radnych oraz zaproszonych gości. 

Na podstawie listy obecności stwierdził Quorum do odbycia sesji i podejmowania 

prawomocnych uchwał przez radę. Następnie odczytał proponowany porządek obrad sesji, 

który przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie sesji i przyjęcie proponowanego porządku. 

2. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

3. Interpelacje i zapytania radnych. 

4. Przyjęcie sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Leśniowicach w 2023 roku. 

- opinia komisji społecznej. 

5. Przyjęcie sprawozdania za 2023 rok z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii 

przyjętego na lata 2022-2025. 

- opinia komisji społecznej. 

6. Przyjęcie sprawozdania za 2023 rok z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie i Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie dla Gminy Leśniowice 

przyjętego na lata 20-2025. 

- opinia komisji społecznej. 

7. Przyjęcie sprawozdania z działalności Samorządowego Ośrodka Kultury 

w Leśniowicach w 2023 roku. 

- opinia komisji społecznej. 

8. Przyjęcie sprawozdania z działalności Dziennego Domu Senior + „Słowikowo” 

w Teresinie za 2023 rok. 

- opinia komisji społecznej. 
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9. Przyjęcie Sprawozdania z realizacji uchwały Rady Gminy Leśniowice Nr 

XXXIV/226/2022 w sprawie uchwalenia Rocznego Programu Współpracy Gminy 

Leśniowice z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 

ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego 

i o wolontariacie za rok 2023. 

- opinia komisji społecznej. 

10. Przyjęcie sprawozdania z realizacji Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie Gminy Leśniowice za 2023 r. z uwzględnieniem uchwał określających zasady 

gospodarowania odpadami komunalnymi na terenie gminy. 

- opinia komisji gospodarczej. 

11. Przyjęcie sprawozdania realizacji Programu budowy i ulepszania dróg gminnych 

i dojazdowych do gruntów rolnych przyjętego na lata 2019 – 2023. 

- opinia komisji gospodarczej. 

12. Przyjęcie sprawozdania z realizacji Gminnego programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Leśniowice 

za 2023 r. 

- opinia komisji gospodarczej. 

13. Przyjęcie Gminnego programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Leśniowice na 2024 r. 

- opinia komisji gospodarczej. 

- podjęcie uchwały. 

14. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w uchwale budżetowej na 2024 r.; 

b) zmian w wieloletniej prognozie finansowej; 

c) wykazu kąpielisk na 2024 rok na terenie Gminy Leśniowice oraz określenia 

sezonu kąpielowego; 

d) wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłaty rocznej z tytułu trwałego 

zarządu, który zostanie ustanowiony na rzecz Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Leśniowicach; 

e) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy i najmu nieruchomości 

stanowiących własność Gminy Leśniowice; 

f) w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Miasta Chełm; 

g) niewyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego na rok 2025; 

15. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

między sesjami. 

16. Informacja Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych podczas obrad XLVI sesji 

Rady Gminy oraz działaniach między sesjami. 

17. Wolne wnioski - informacje. 

18. Zakończenie obrad. 

 

Następnie zwrócił się z pytaniem czy są jakieś uwagi lub propozycje do 

przedstawionego porządku obrad. 

Głos zabrała Radna Monika Mazur, która zwróciła się z prośbą o ujęcie w porządku 

obrad wypracowanie przez radę oświadczenia w sprawie wyrażenia sprzeciwu wobec budowy 

biogazowni na terenie gminy Leśniowice. 
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Radni po krótkiej dyskusji stwierdzili, że ten temat można poruszyć w punkcie „wolne 

wnioski – informacje”, w związku z powyższym porządek został przyjęty jednogłośnie bez 

zmian. 

Adp. 2. 

 

Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

 

Wiceprzewodniczący poinformował, że Radni mieli możliwość wcześniejszego 

zapoznania się z projektem protokołu z poprzednich obrad sesji, poprzez korzystanie 

z programu e-sesja i zapytał, czy Radni mają uwagi do tak przedstawionego Protokołu. 

Radni nie zgłosili uwag do protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

W związku z powyższym Protokół Nr XLVI został przyjęty jednogłośnie, 14 głosami 

„za”. 

 

Adp. 3. 

Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Przechodząc do kolejnego punktu, Wiceprzewodniczący poinformował, że zgodnie z § 

31 statutu gminy Leśniowice interpelacje i zapytania radnych dotyczące spraw gminy radni 

składają na piśmie do Przewodniczącego Rady. W związku z powyższym poprosił radnych o 

ustne przedstawienie interpelacji i zapytań jeśli takowe są i złożenie ich w formie pisemnej. 

Jednocześnie poinformował, że zostaną one niezwłocznie przekazane do Pani Wójt.  

Następnie Przewodniczący obrad poprosił radnych o zgłoszenie interpelacji i zapytań.  

Radni nie zgłosili interpelacji i zapytań. 

 

Adp. 4. 

 

Przyjęcie sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Leśniowicach w 2023 roku. 

 

W punkcie tym Wiceprzewodniczący ks. Jacenty Sołtys poinformował, że radni mieli 

możliwość zapoznania się ze sprawozdaniami poprzez platformę E-sesja oraz na posiedzeniu 

stałych komisji w dniu 21 marca br. z uwagi na to, że w sesji uczestniczą sołtysi, poprosił 

Panią Wiolettę Pilipczuk kierownika ośrodka o streszczenie przedmiotowego sprawozdania. 

W dalszej części Przewodniczący obrad poprosił Przewodniczącą Komisji Społecznej 

o zapoznanie radnych z wypracowaną opinią do sprawozdania. 

Po wysłuchaniu opinii radni nie zgłosili uwag do sprawozdania w związku z tym 

Przewodniczący obrad przeprowadził głosowanie jawne, w którym sprawozdanie 

z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Leśniowicach zostało przyjęte 

jednogłośnie - 14 głosami „za”. 

 

Sprawozdanie GOPS stanowi załącznik Nr 4 niniejszego protokołu. 

Opinia komisji społecznej stanowi załącznik Nr 5 niniejszego protokołu. 
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Adp. 5 

 

Przyjęcie Raportu za 2023 rok z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Narkomanii przyjętego na lata 2022 – 

2025. 

 

W punkcie tym Wiceprzewodniczący ks. Jacenty Sołtys poinformował, radnych 

o możliwość zapoznania się z przedmiotowym raportem poprzez platformę E-sesja oraz na 

posiedzeniu stałych komisji w dniu 22 marca br. w związku z powyższym zwrócił się do Pani 

Beaty Radeckiej Pełnomocnika GKRPA o streszczenie sprawozdania. 

 Następnie o zapoznanie z opinią do sprawozdania Komisji Społecznej poprosił 

Przewodniczącą Radną Barbarę Jamróz.  

 Radni nie zgłosili uwag do sprawozdania. 

 Następnie przeprowadził głosowanie jawne, w którym przedmiotowe sprawozdanie 

zostało przyjęte jednogłośnie - 14 głosami „za”. 

 

 

Raport GKRPA stanowi załącznik Nr 6 niniejszego protokołu. 

Opinia komisji społecznej stanowi załącznik Nr 7 niniejszego protokołu. 

 

 

Adp. 6 

 

Przyjęcie Sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy 

w Rodzinie i Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie dla Gminy Leśniowice za rok 2023. 

 

W punkcie tym Przewodniczący obrad również poinformował, że radni mieli 

możliwość zapoznania się z projektem sprawozdania z realizacji Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie i Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie dla Gminy 

Leśniowice za rok 2023, poprzez platformę E-sesja oraz na posiedzeniu stałych komisji 

w dniu 22 marca br. w związku z powyższym poprosił Panią Pilipczuk o streszczenie 

sprawozdania. 

Z wypracowaną do sprawozdania opinią komisji społecznej zapoznała radnych Pani 

Barbara Jamróz. 

W tym miejscu Wiceprzewodniczący ks. Jacenty Sołtys podkreślił, jak ważna jest 

obecność sołtysów na sesjach, gdyż to tutaj mogą dowiedzieć się o formach pomocy dla osób 

dotkniętych przemocą. 

Radni nie zgłosili uwag do przedłożonych materiałów, więc wiceprzewodniczący 

przeprowadził głosowanie jawne, w którym przedmiotowe sprawozdanie zostało przyjęte 

jednogłośnie - 14 głosami „za”. 

 

 

Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 8 niniejszego protokołu. 

Opinia komisji społecznej stanowi załącznik Nr 9  niniejszego protokołu. 
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Adp. 7 

 

Przyjęcie sprawozdania z działalności Samorządowego Ośrodka Kultury w Leśniowicach 

w 2023 roku. 

 

W tej części obrad Wiceprzewodniczący poinformował, że szanowni radni również 

i z tym sprawozdaniem zapoznali się szczegółowo podczas posiedzenia stałych komisji rady 

gminy, w związku z tym poprosił Panią Magdalenę Głowacka p.o. Dyrektora SOK o krótkie 

streszczenie materiału. 

Po wysłuchaniu sprawozdania Radna Monika Mazur zwróciła się z prośbą, by kolejny 

jarmark świąteczny był na rzecz chorych matek z terenu gminy. 

Radni nie zgłosili więcej uwag, w związku z powyższym Przewodniczący obrad 

poprosił Przewodniczącą Komisji Społecznej o zapoznanie radnych z wypracowaną opinią do 

sprawozdania. 

 Po zapoznaniu się z opinia komisji, Przewodniczący obrad przeprowadził głosowanie 

jawne, w którym sprawozdanie z działalności Samorządowego Ośrodka Kultury 

w Leśniowicach, zostało przyjęte jednogłośnie - 14 głosami „za”. 

 

Sprawozdanie z działalności SOK w Leśniowicach za 2023 r. stanowi załącznik Nr 10 

niniejszego protokołu. 

Opinia komisji społecznej stanowi załącznik Nr 11 niniejszego protokołu. 

 

Adp. 8 

 

Przyjęcie sprawozdania z działalności Dziennego Domu Senior + „Słowikowo” w Teresinie 

za 2023 rok. 

 

W punkcie tym Wiceprzewodniczący ks. Sołtys o streszczenie sprawozdania poprosił 

Panią Jolantę Flis Kierownik Dziennego Domu Senior +. 

Po wysłuchaniu sprawozdania z wypracowaną do sprawozdania opinią komisji 

społecznej zapoznała radnych Pani Barbara Jamróz. 

Następnie podjęto dyskusję, w której jako pierwszy głos zabrał Radny Jerzy Korpul, 

zwrócił się z pytaniem jaki koszt ogólny poniosła gmina w ubiegłym roku na działalność 

domu. 

Pani Flis poinformowała, że było to około 600 tys. zł. Był to koszt z projektu ma 

pobyt 26 osób w Dziennym Domu, 10 osób, którym świadczona jest fizjoterapia oraz 10 

osób, którym zakupiono opaski życia. 

Radna Monika Mazur zapytała co to była za refundacja w kwocie 121 tyś. zł 

z PFRONu.  

Pani Sulej Dobosz poinformowała, że to było dofinansowanie z PFRONu na wkład 

własny, bo realizacja projektu wymagała wkładu własnego, który można było pokryć 

z środków zewnętrznych. My skorzystaliśmy ze środków PFRON.  

Głos zabrał również Radny Stefan Adamczuk, który zapytał czy koszt roczny 

utrzymania jednej osoby wyniósł 30 tyś. zł. 

Pani Flis poinformowała, że nie przeliczała kosztu na jedną osobę, skoro radnemu tyle 

wyszło to zapewne tyle jest.  



6 

W dyskusji glos zabrała również Radny ks. Jacenty sołtys, który poinformował, że 

kwota pobytu jednej osoby w domu pomocy społecznej wynosi 7 300,00 zł miesięcznie, 

a w „Słowikowie” 2 500,00 zł. Radny dodał, że rozsądnie jest prowadzić „Słowikowo” 

i ponosić mniejsze koszty.  Radny ks. Jacenty Sołtys dodał, że jego zdaniem jest to 

„otwieranie otwartych drzwi”, ponieważ nie ulega wątpliwości, że te osoby potrzebują 

pomocy. Prowadzone zajęcia w Dziennym Domu są odskocznia dla tych osób, które w domu 

popadałyby w marazm, a tak wychodzą do ludzi i czują się potrzebni.  

Do dyskusji głos zabrał Radny Paweł Bis, który powiedział, że za pobyt dziecka 

w przedszkolu płaci 500 zł, gdzie się uczy języków oraz ma różne inne zajęcia i może tam 

przebywać od godz. 7:00 do 17:00, a w „Słowikowie” utrzymanie starszej osoby kosztuje 

2 500,00 zł. 

Wójt poinformowała, że do pobytu w przedszkolu w Chełmie, do każdego dziecka 

z terenu gminy Leśniowice gmina dopłaca 800,00 zł. Jest to około 70 000,00 zł rocznie. 

Radny Piotr Stawiarski zapytał jak to możliwe, że rehabilitant ma uprawnienia od 

2023 roku, a u nas rehabilitował już w 2021 roku.  

Pani Flis poinformowała, że w 2021 roku przetarg na świadczenie usług wygrali 

Państwo Jezierniccy. W ich firmie Pan Kowal wykonywał pracę fizjoterapeuty. Później 

założył własna firmę i nadal świadczył usługi rehabilitacyjne w „Słowikowie”. Pani 

kierownik poinformowała, że posiada wszystkie dokumenty świadczące o tym, że Pan Kowal 

ma uprawnienia. Poinformowała również, że była przeprowadzona kontrola z Urzędu 

Marszałkowskiego z Lublina oraz Urzędu Wojewódzkiego i nikt nie zarzucił 

nieprawidłowości.  

Radni nie zgłosili uwag do przedłożonych materiałów, więc wiceprzewodniczący 

przeprowadził głosowanie jawne, w którym przedmiotowe sprawozdanie zostało przyjęte 

większością głosów - 11 głosami „za” i 3 głosami „wstrzymującymi się”. 

 

Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 12 niniejszego protokołu. 

Opinia komisji społecznej stanowi załącznik Nr 13  niniejszego protokołu. 

 

 

Adp. 9 

 

Przyjęcie Sprawozdania z realizacji uchwały Rady Gminy Leśniowice Nr XXXIV/226/2022 

w sprawie uchwalenia Rocznego Programu Współpracy Gminy Leśniowice z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 

2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za rok 2023. 

 

W punkcie tym Przewodniczący obrad ks. Jacenty Sołtys poinformował, że radni mieli 

możliwość zapoznania się z przedmiotowym projektem sprawozdania na portalu E-sesja 

i podczas posiedzenia komisji w dniu 22 marca br., w związku z powyższym zwrócił się do 

radnych z propozycją o nieodczytywanie sprawozdania, a jedynie zgłaszanie uwag.  

Radni przychylili się do propozycji Przewodniczącego. Ponieważ nie zgłoszono uwag, 

z wypracowaną do sprawozdania opinią komisji społecznej zapoznała radnych Pani Barbara 

Jamróz. 

W dalszej części punktu Wiceprzewodniczący przeprowadził głosowanie jawne, 

w którym przedmiotowe sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie - 14 głosami „za”. 
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Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 14 niniejszego protokołu. 

Opinia komisji społecznej stanowi załącznik Nr 15 niniejszego protokołu. 

 

Adp. 10 

 

Przyjęcie sprawozdania z realizacji Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie Gminy Leśniowice za 2023 r. z uwzględnieniem uchwał określających zasady 

gospodarowania odpadami komunalnymi na terenie gminy. 

 

W punkcie tym Przewodniczący obrad poinformował, że radni również i z tym 

sprawozdaniem mieli możliwość zapoznania się, poprzez platformę E-sesja oraz na 

posiedzeniu stałych komisji w dniu 22 marca br. w związku z powyższym poprosił Pana 

Dariusza Zalewę o streszczenie sprawozdania. 

Następnie z wypracowaną do sprawozdania opinią komisji gospodarczej zapoznał 

radnych Pan Stefan Prokop. 

Radni nie zgłosili uwag do przedłożonych materiałów, więc wiceprzewodniczący 

przeprowadził głosowanie jawne, w którym przedmiotowe sprawozdanie zostało przyjęte 

jednogłośnie - 14 głosami „za”. 

 

Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 16 niniejszego protokołu. 

Opinia komisji gospodarczej stanowi załącznik Nr 17 niniejszego protokołu. 

 

Adp. 11 

 

Przyjęcie sprawozdania realizacji Programu budowy i ulepszania dróg gminnych 

i dojazdowych do gruntów rolnych przyjętego na lata 2019 – 2023. 

 

W kolejnym punkcie obrad sesji Wiceprzewodniczący ks. Sołtys o przedłożenie  

sprawozdania z realizacji Programu budowy i ulepszania dróg gminnych i dojazdowych do 

gruntów rolnych przyjętego na lata 2019 – 2023, poprosił Panią Joannę Jabłońską Wójt 

Gminy. 

Wójt zabierając głos poinformowała, że program został zrealizowany w 100%, 

a nawet więcej. Pani Jabłońska podkreśliła, że miniony czas był bardzo dużym sukcesem dla 

Gminy Leśniowice. W tym czasie powstało najwięcej w historii gminy inwestycji drogowych. 

Przebudowano ponad 21 km dróg gminnych o wartości 17 674 977,44 zł, przy 

dofinansowaniu zewnętrznymi środkami finansowymi w wysokości 13 962 447,72 zł. Wójt 

dodała, że wszystkie inwestycje na drogach gminnych założone w planie zostały zrealizowane 

lub są w trakcie realizacji. Udało się również zrealizować dodatkowe niezaplanowane 

inwestycje. Dużym wsparciem dla rozwoju infrastruktury drogowej na terenie gminy były 

liczne i ogromne dofinansowania ze środków zewnętrznych. Dzięki temu mieszkańcy zyskali 

bezpieczny i sprawny dojazd do posesji, a rolnicy możliwość bezproblemowych wywozów 

płodów rolnych w różnych warunkach atmosferycznych. Następnie Wójt szczegółowo 

omówiła wszystkie inwestycje drogowe. 

Po wysłuchaniu sprawozdania z wypracowaną do sprawozdania opinią komisji 

gospodarczej zapoznał radnych Pan Stefan Prokop. 
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Następnie głos zabrał Radny Paweł Bis, który zapytał czy starostwo wykonało już 

projekt drogi Rożdżałów – Leśniowice.  

Wójt poinformował, że jeszcze nie, ponieważ starostwo ma problemy z działkami, 

których dużo jest prywatnych. Prawdopodobnie w pierwszym kwartale zakończą prace nad 

projektem. 

Radny Stefan Adamczuk poinformował, że na drogę polną w Wierzbicy wysypano 

gruz z drutami. Jest to bardzo niebezpieczne i można przebić opony. 

Kierownik referatu rolnictwa Pan Zalewa poinformował, że jest to jeszcze nie 

zakończona praca nad ta drogą. Było bardzo mokro i nie dało się dokończyć prac. Jak tylko 

warunki pogodowe pozwolą, droga ta będzie niezwłocznie dokończona. 

Radna Monika Mazur zapytała jaki koszt był wkładu własnego w wykonywaną drogę 

w Sielcu.  

Wójt poinformowała, że jest to kwota 111 388,00 zł i to było wykonanie projektu. 

Radni nie zgłosili uwag do przedłożonych materiałów, więc wiceprzewodniczący 

przeprowadził głosowanie jawne, w którym przedmiotowe sprawozdanie zostało przyjęte 

jednogłośnie - 14 głosami „za”. 

 

Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 18 niniejszego protokołu. 

Opinia komisji gospodarczej stanowi załącznik Nr 19 niniejszego protokołu. 

 

Adp. 12 

 

Przyjęcie sprawozdania z realizacji Gminnego programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Leśniowice za 

2023 r. 

 

W punkcie tym Przewodniczący obrad o zapoznanie radnych z przedmiotowym 

sprawozdaniem poprosił Pana Dariusza Zalewę Kierownika Referatu Rolnictwa. 

Po wysłuchaniu sprawozdania, z wypracowaną opinią komisji gospodarczej zapoznał 

radnych Radny Stefan Prokop. 

Nie zgłoszono uwag do przedmiotowego sprawozdania, w związku z tym 

Wiceprzewodniczący przeprowadził głosowanie jawne, w którym przedmiotowe 

sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie - 14 głosami „za”. 

 

Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 20 niniejszego protokołu. 

Opinia komisji gospodarczej stanowi załącznik Nr 21 niniejszego protokołu. 

 

Adp. 13 

 

Przyjęcie Gminnego programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie gminy Leśniowice na 2024 r. 

 

 Wiceprzewodniczący w tym punkcie także poinformował o możliwości zapoznania się 

radnych z programem na portalu E-sesja oraz na o krótkie streszczenie posiedzeniu komisji 

w dniu 22 marca br. wiec poprosił Pana Dariusza Zalewę o krótkie streszczenie programu. 
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 W dalszej części punktu, z opinia komisji gospodarczej do Gminnego programu opieki 

nad zwierzętami bezdomnymi, radnych zapoznał Radny Stefan Prokop. 

 Nie zgłoszono uwag do przedłożonych materiałów.  

Następnie Wiceprzewodniczący nie odczytując treści uchwały, którą radni mieli 

w materiałach, przeprowadził głosowanie jawne, w którym Uchwała Nr XLVII/305/2024 

w sprawie przyjęcia Gminnego programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Leśniowice na 2024 r., została przyjęta 

jednogłośnie - 14 głosami „za”. 

 

Program stanowi załącznik Nr 22 niniejszego protokołu. 

Opinia komisji gospodarczej stanowi załącznik Nr 23 niniejszego protokołu. 

Uchwała Nr XLVII/305/2024 stanowi załącznik Nr 24 do niniejszego protokołu. 

 

 

Po zakończeniu punktu 13 obrad sesji,  Wiceprzewodniczący o godzinie 11:58  

ogłosił przerwę. 

Obrady wznowiono o godzinie 12:09. 

 

 

Adp. 14 

Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

a) zmian w uchwale budżetowej na 2024 rok; 

 

W punkcie tym Przewodniczący obrad poprosił Panią Lucynę Sak  

Skarbnik Gminy o uzasadnienie przedmiotowej uchwały. 

Skarbnik poinformowała, że w przedłożonym projekcie uchwały w sprawie zmiany 

uchwały budżetowej na 2024 rok zwiększa się dochody budżetu gminy o kwotę 1 793 917,57 

zł, z tytułu: 

1) dofinansowania z Programu Rządowego Fundusz Polski Ład: Program Inwestycji 

Strategicznych – 722 456,57 zł, 

2) części oświatowej kwoty subwencji ogólnej – 541 339,00 zł, 

3) części rozwojowej subwencji ogólnej dla gmin – 174 814,00 zł, 

4) zwrotu środków za realizację zadania „Usuwanie odpadów z foli rolniczych, siatki 

i sznurka do owijania balotów, opakowań po nawozach i typu Big Bag” w roku 2023  – 

22 992,00 zł, 

5) opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi  - 118 000,00 zł, 

6) dotacji celowej na realizację zadań w zakresie wychowania przedszkolnego – 214 316,00 

zł. 

Ponadto Zmniejsza się dochody budżetu gminy o kwotę 6 022,00zł z tytułu dotacji 

celowych, które przeznaczone były na: 

• realizację spraw obywatelskich oraz sprawy pozostałe – 5 541,00 zł, 

• finansowanie systemu POMOST – 481,00 zł. 

 

Skarbnik poinformowała, że zwiększa się również wydatki budżetu gminy o kwotę 

1 411 461,00 zł z przeznaczeniem na:  
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1) bieżące utrzymanie dróg gminnych – 159 814,00 zł, 

2) dotację dla LSOS z przeznaczeniem na kształcenie w zakresie szkół podstawowych – 

541 339,00 zł, 

3) dotację dla LSOS z przeznaczeniem na kształcenie w zakresie oddziałów 

przedszkolnych w szkołach podstawowych – 214 316,00 zł, 

4) wydatki związane z gospodarka odpadami komunalnymi w związku ze wzrostem 

opłaty  - 118 000,00 zł, 

5) wydatki związane z wzrostem kosztów związanych z usuwaniem odpadów  z terenu 

gminy – 15 000,00 zł, 

6) zabezpieczeniem środków za realizację zadań związanych z ochrona środowiska tj. 

Usuwanie odpadów z foli rolniczych, siatki i sznurka do owijania balotów, opakowań 

po nawozach , azbest itp. – 22 992,00 zł, 

7) udzielenie pomocy finansowej dla Miasta Chełm na bieżące utrzymanie Ośrodka 

Pomocy Osobom Uzależnionym w związku z przyjmowaniem do ośrodka osób 

nietrzeźwych – mieszkańców gminy Leśniowice – 3 000,00 zł, 

8) „Budowa drogi dojazdowej do gruntów rolnych w miejscowości Majdan Leśniowski” 

Zadanie przewiduje budowę drogi wewnętrznej z płyt betonowych drogowych na 

odcinku ok. 119 m na działce nr 687. W ramach zadania zostanie opracowana 

dokumentacja projektowa, roboty budowlane, przebudowana zostanie kolizja z siecią 

energetyczną oraz opłacony nadzór inwestorski nad zadaniem – 220 000,00 zł, 

9) „Przebudowa drogi gminnej nr 104977L w miejscowości Janówka gm. Leśniowice” 

w bieżącym roku planowane jest wykonanie dokumentacji projektowej aby 

w kolejnym roku przebudować drogę na odcinku ok. 900 m. W ramach zadania 

zostanie opracowana dokumentacja projektowa, roboty budowlane, przebudowana 

zostanie kolizja z siecią energetyczną oraz opłacony nadzór inwestorski nad zadaniem 

– 40 000,00 zł, 

10) „Modernizacja zespołu boisk sportowych "Moje Boisko ORLIK 2012" w Majdanie 

Leśniowskim gm. Leśniowice” Zadanie obejmuje opracowanie PFU, dokumentacji 

technicznej oraz wykonanie rozbiórki istniejącej nawierzchni boiska z trawy 

syntetycznej do piłki nożnej o pow. 1860 m2 rozbiórkę nawierzchni syntetycznej 

boiska do piłki siatkowej o pow. 613,11 m2  Wymiana sprzętu sportowego – bramek, 

słupków do tenisa, kostkówki i siatkówki, wymianę opraw oświetleniowych, remont 

zaplecza sanitarno - szatniowego(wymiana dachu) , zakup i montaż piłko chwytów za 

bramkami boiska do piłki nożnej, zakup i montaż 4 szt. ławek śmietników 2 szt. oraz 

stojaków na rowery. Na zdanie zostanie złożony wniosek o dofinansowanie zadania ze 

środków Ministerstwa Sportu i Turystyki, w ramach Programu modernizacji 

kompleksów sportowych „Moje boisko – ORLIK 2012” – 50 000,00 zł, 

11) „Gruntowa renowacja trawiastego boiska do piłki nożnej w Leśniowicach” Zadanie 

obejmuje kompleksową renowację oraz powiększenie boiska zgodnie z wymogami 

licencyjnymi uprawniającymi do udziału w rozgrywkach organizowanych przez 

Lubelski Związek Piłki Nożnej – 27 000,00 zł, 

Zmniejsza się wydatki budżetu gminy o kwotę 346 022,00 zł, które przeznaczone były na: 

1) końcowe rozliczenie inwestycji „Budowa przyszkolnej sali gimnastycznej 

z łącznikiem komunikacyjnym wraz z infrastrukturą towarzyszącą w miejscowości 

Majdan Leśniowski, gmina Leśniowice” – zmniejsza się nakłady finansowe w 2024 

roku o kwotę 337 000,00 zł do kwoty 183 000,00 zł. 
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2) realizację spraw obywatelskich oraz sprawy pozostałe – 5 541,00 zł, 

3) finansowanie systemu POMOST – 481,00 zł. 

4) wydatki związane z profilaktyką  przeciwalkoholową – 3 000,00 zł. 

 

Pani Sak dodała, że zmniejszą się przychody budżetu gminy z tytułu planowanych do 

zaciągnięcia kredytów długoterminowych o kwotę 722 456,57 zł. Źródłami pokrycia deficytu 

budżetu gminy w kwocie 8 019 112,55 zł są przychody pochodzące z kredytu i pożyczki 

długoterminowej. 

 

Po wysłuchaniu uzasadnienia Radny Paweł Bis zapytał, co będzie robione na boisku. 

Wójt poinformowała, że muszą być powiększone wymiary boiska bo nie spełnia 

wymogów oraz wymiana całej nawierzchni tj. murawy. Boisko musi być zgodne z wymogami 

licencyjnymi uprawniającymi do udziału w rozgrywkach organizowanych przez Lubelski 

Związek Piłki Nożnej tj.  

 

Ponieważ radni nie zgłosili uwag do przedmiotowej uchwały, Wiceprzewodnicząca 

Monika Mazur odczytała projekt przedmiotowej uchwały.  

Ponieważ radni nie zgłosili uwag co do treści projektu uchwały, Przewodniczący 

obrad ks. Jacenty Sołtys przeprowadził głosowanie jawne, w którym Uchwała 

Nr XLVII/306/2024 w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2024 rok, została przyjęta 

jednogłośnie - 14 głosami „za”. 

 

Uchwała Nr XLVII/306/2024 stanowi załącznik Nr 25 do niniejszego protokołu. 

 

 

b) zmian w wieloletniej prognozie finansowej; 

 

W punkcie tym Przewodniczący sesji ponownie poprosił Panią Lucynę Sak  

Skarbnik Gminy o uzasadnienie przedmiotowej uchwały. 

Pani Lucyna Sak zabierając głos poinformował, że dochody bieżące prognozowane 

w 2024 r. zwiększono  o kwoty wynikające ze zmian dochodów w uchwale budżetowej.   

Dochody majątkowe prognozowane w 2024 r. zwiększono  o kwoty wynikające ze 

zmian dochodów w uchwale budżetowej. Dochody majątkowe prognozowane w 2025 r. 

zwiększono  o planowane dofinasowanie do inwestycji. 

Wydatki bieżące zaplanowane w 2024 roku zmieniono o kwotę wynikającą ze zmian 

wydatków w uchwale budżetowej. Wydatki majątkowe zaplanowane w 2024 roku zmieniono 

o kwoty wynikające ze zmian wydatków w uchwale budżetowej. Wydatki majątkowe 

zaplanowane w 2025 roku zmieniono o kwotę 500 000,00 zł tj. wprowadzonego nowego 

zadania inwestycyjnego. 

Kwota planowanych przychodów w 2025 roku uległa zwiększeniu o kwotę 115 000,00 

zł. Planowana kwota długu na dzień 31 grudnia 2023 i latach następnych uległa zmniejszeniu.  

Przedsięwzięcia na projekty, projekty i zadania (wydatki majątkowe): 

1. „Budowa przyszkolnej sali gimnastycznej z łącznikiem komunikacyjnym wraz 

z infrastrukturą towarzyszącą w miejscowości Majdan Leśniowski, gmina Leśniowice” – 

zmniejsza się nakłady finansowe w 2024 roku o kwotę 337 000,00 zł do kwoty 

183 000,00 zł. 



12 

2. Modernizacja zespołu boisk sportowych "Moje Boisko ORLIK 2012" w Majdanie 

Leśniowskim gm. Leśniowice” – przyjęto do realizacji nowe zadanie na które 

zaplanowano łączne nakłady finansowe w kwocie 550 000,00 zł do poniesienia w latach 

2024 – 2025. 

Ponadto zaktualizowano wszystkie prezentowane dane z tytułu wykonania budżetu 

gminy za 2023 rok oraz  łączne nakłady finansowa planowanych do realizacji przedsięwzięć 

na podstawie rocznych sprawozdań budżetowych. 

 

Do przedłożonego przez Skarbnik uzasadnienia uchwały nie było uwag, w związku 

z powyższym Przewodniczący obrad ks. Jacenty Sołtys odczytał projekt uchwały. 

Ponieważ radni nie wnieśli uwag, co do treści projektu uchwały, Przewodniczący sesji 

przeprowadził głosowanie jawne, w którym Uchwała Nr XLVII/307/2024 w sprawie zmian 

w wieloletniej prognozie finansowej, została przyjęta jednogłośnie - 14 głosami „za”. 

 

Uchwała Nr XLVII/307/2024 stanowi załącznik Nr 26 do niniejszego protokołu. 

 

 

c) wykazu kąpielisk na 2024 rok na terenie Gminy Leśniowice oraz określenia sezonu 

kąpielowego; 

 

W kolejnym punkcie Przewodniczący obrad o uzasadnienie przedmiotowej uchwały 

poprosił również Panią Joannę Jabłońską, która poinformowała, że zgodnie z art. 37 ust. 1 i 2 

ustawy z dnia 20 lipca 2017 r. Prawo Wodne, Rada Gminy określa, w drodze uchwały 

będącej aktem prawa miejscowego, corocznie do 20 maja sezon kąpielowy, który obejmuje 

okres między 1 czerwca, a 30 września oraz określa wykaz kąpielisk na terenie gminy lub na 

polskich obszarach morskich przyległych do danej gminy. 

Wniosek o ujęcie w wykazie kąpielisk składa organizator kąpieliska w terminie do 

31 grudnia roku poprzedzającego sezon kąpielowy. 

W dniu 18 grudnia 2023 roku wniosek o umieszczenie kąpieliska „Maczuły” 

położonego nad Zalewem Wodnym „Maczuły” w wykazie kąpielisk Gminy Leśniowice 

złożył Samorządowy Ośrodek Kultury w Leśniowicach. W złożonym wniosku wskazano czas 

trwania sezonu kąpielowego w Gminie Leśniowice w 2024 r. od 21 czerwca 2024 roku do 

01 września 2024 r.  

Zgodnie z art. 37 ust. 8 i 10 Prawa wodnego Wójt przygotowuje projekt uchwały  

w sprawie wykazu kąpielisk na 2024 rok na terenie Gminy Leśniowice oraz określenia sezonu 

kąpielowego i podaje go do publicznej wiadomości w celu konsultacji, w sposób zwyczajowo 

przyjęty, określając formę, miejsce i termin składania uwag oraz propozycji zmian do tego 

projektu uchwały. 

Na terenie Gminy Leśniowice konsultacje przedmiotowego projektu uchwały 

przeprowadzone zostały w okresie od 3 stycznia do 24 stycznia br. Ogłoszenie w sprawie 

konsultacji zawierało projekt uchwały wraz z załącznikiem graficznym, przedstawiającym 

wyznaczone miejsce kąpieliska, a także formularz uwag. 

Z projektem uchwały można było zapoznać się osobiście w Urzędzie Gminy 

Leśniowice lub poprzez stronę internetową Urzędu Gminy Leśniowice.  
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Uwagi do projektu można było składać na załączonym formularzu za pośrednictwem 

poczty elektronicznej na adres: gmina@uglesniowice.pl lub pocztą tradycyjną na adres: Urząd 

Gminy Leśniowice, Leśniowice 21 A, 22-122 Leśniowice.  

W wyznaczonym terminie nie zgłoszono żadnych uwag dotyczących treści w/w 

projektu uchwały. 

Zgodnie z zapisem art. 37 ust. 12 Prawa wodnego, w dniu 29 stycznia br. projekt 

przedmiotowej uchwały, w celu zaopiniowania, przesłano do: 

• Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie, Regionalny Zarząd Gospodarki 

Wodnej w Lublinie; 

• Głównego Inspektora Ochrony Środowiska, Departament Monitoringu Środowiska, 

Regionalny Wydział Monitoringu Środowiska w Lublinie; 

• Państwowej Powiatowej Stacji Sanitarno – Epidemiologiczna w Chełmie. 

Powyższe instytucje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały, w związku z powyższym 

zasadne jest podjęcie przedmiotowej uchwały. 

 

 Do przedłożonego uzasadnienia uchwały nie było uwag, w związku z powyższym 

Wiceprzewodnicząca Monika Mazur odczytała projekt uchwały. 

Radni nie wnieśli uwag, co do treści projektu uchwały, Przewodniczący obrad 

przeprowadził głosowanie jawne, w którym Uchwała Nr XLVII/307/2024 w sprawie wykazu 

kąpielisk na 2024 rok na terenie Gminy Leśniowice oraz określenia sezonu kąpielowego, 

została przyjęta jednogłośnie - 14 głosami „za”. 

 

Uchwała Nr XLVII/308/2024 stanowi załącznik Nr 27 do niniejszego protokołu. 

 

 

d) wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłaty rocznej z tytułu trwałego zarządu; 

 

W punkcie tym Przewodniczący obrad o uzasadnienie przedmiotowej uchwały 

poprosił Panią Martę Sulej Dobosz. 

Zastępca wójta zabierając głos poinformowała, że zgodnie z art. 84 ust. 3 pkt 2 ustawy 

z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce nieruchomościami właściwy organ może udzielić 

bonifikaty od opłat rocznych naliczanych z tytułu trwałego zarządu, jeżeli nieruchomość jest 

oddana jednostkom organizacyjnym, które prowadzą działalność charytatywną, opiekuńczą, 

leczniczą, oświatową, naukową, badawczo-rozwojową, wychowawczą, sportową lub 

turystyczną, na cele niezwiązane z działalnością zarobkową. Gminny Ośrodek Pomocy 

Społecznej w Leśniowicach pismem z dnia 21 lutego 2024 r. wystąpił do Wójta Gminy 

Leśniowice o ustanowienie trwałego zarządu dla nieruchomości oznaczonej nr ewidencyjny 

451/3 o pow. 0,0836 ha, położonej w obrębie Majdan Leśniowski, zabudowanej budynkiem 

biurowym, w którym prowadzi on swoją działalność statutową oraz o udzielenie bonifikaty 

w wysokości 99% od opłaty rocznej z tytułu ustanowienia trwałego zarządu. 

Pani Sulej Dobosz poinformowała, że wnioskodawca jest jednostką budżetową 

działającą na podstawie Uchwały Nr XXV/173/2018 Rady Gminy Leśniowice z dnia 

9 sierpnia 2018 r. w sprawie nadania Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Leśniowicach. Jednostka wykonuje m.in. zadania wynikające z ustawy z dnia 12 marca 

2004 r. o pomocy społecznej które nie są związane z działalnością zarobkową. 

Poinformowała, że zgodnie z operatem szacunkowym sporządzonym przez rzeczoznawcę 
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majątkowego wartość w/w nieruchomości określona została na kwotę 531 833,00 zł.  

Opłata roczna w wysokości 0,3 % ceny nieruchomości z tytułu ustanowienia trwałego 

zarządu na przedmiotowej nieruchomości wynosić będzie 1 595,50 zł, natomiast po 

wyrażeniu zgody na udzielenie bonifikaty w wysokości 99% wyniesie 15,96 zł. W tym stanie 

rzeczy, podjęcie niniejszej uchwały należy uznać za zasadne. 

 

  Do przedłożonego uzasadnienia uchwały nie było uwag, w związku z powyższym 

Wiceprzewodniczący ks. Jacenty Sołtys odczytał projekt uchwały. 

Radni nie wnieśli uwag, co do treści projektu uchwały, Przewodniczący obrad 

przeprowadził głosowanie jawne, w którym Uchwała Nr XLVII/309/2024 w sprawie wykazu 

kąpielisk na 2024 rok na terenie Gminy Leśniowice oraz określenia sezonu kąpielowego, 

została przyjęta jednogłośnie - 14 głosami „za”. 
 

Uchwała Nr XLVII/309/2024 stanowi załącznik Nr 28 do niniejszego protokołu. 
 

 

e) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy i najmu nieruchomości 

stanowiących własność Gminy Leśniowice; 
 

Uzasadnienia przedmiotowej uchwały dokonała Pani Marta Sulej Dobosz, która 

poinformowała, że niniejsza uchwała dotyczy wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów 

dzierżawy i najmu nieruchomości stanowiących własność Gminy Leśniowice 

z dotychczasowym dzierżawcą i najemcą. 

Stosownie do art. 18 ust. 2 pkt 9 lit. a ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym w przypadku, gdy po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat strony zawierają 

kolejne umowy, których przedmiotem jest ta sama nieruchomość, Wójt Gminy może zawierać 

kolejne umowy wyłącznie za zgodą Rady Gminy. 

Przedmiotem uchwały są następujące nieruchomości: 

1) nieruchomość gruntowa – Zbiornik Wodny „Maczuły” w Horodysku zlokalizowany na 

działkach nr 655, 656, 657, 658, 659, 660, 661, 662, 663, 664, 665, 666, 667, 668, 669, 

670, 671, 672, 673, 674, 675, 676, 677, 678, 679, 680, 681, 682, 683, 684, 685, 686, 687, 

688, 689, 690, 691, 692, 693, 694, 695, 696, 697, obręb Horodysko oraz działce nr 201, 

obręb Nowy Folwark. Dotychczasowym dzierżawcą jest Sekcja Wędkarska działająca 

przy Klubie Sportowym „ ASTRA”, która na wydzierżawianej nieruchomości prowadzi 

gospodarkę rybacką – chów i połów ryb. 

2) nieruchomość lokalowa, część budynku położonego w miejscowości Rakołupy Duże 

(parter) w skład którego wchodzi 9 pomieszczeń o łącznej pow. 432,55 m2. 

Dotychczasowym najemcą nieruchomości jest Spółdzielnia Socjalna Słowianka. 

W oddanym w najem lokalu użytkowym prowadzona jest działalność gastronomiczna.  

Zastępca wójta dodała, że dotychczasowy dzierżawca oraz najemca korzystają 

z dzierżawionego gruntu oraz wynajmowanej nieruchomości zgodnie z ich przeznaczeniem 

i celem określonym w umowie, wnosząc w określonych terminach czynsz oraz podatek. 

Wyrazili oni chęć dalszego korzystania z nieruchomości, których dotyczy uchwała oraz 

zwrócili się z prośbą o ponowne zawarcie umowy na kolejny okres. 

Mając powyższe na uwadze podjęcie niniejszej uchwały pozwoli na dalsze 

kontynuowanie działalności gospodarczej związanej z prowadzeniem gastronomii, a także na 

dalszą działalność Sekcji Wędkarskiej.  Zawarcie kolejnych umów będzie również stanowiło 
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dla gminy źródło dochodów. Biorąc powyższe pod uwagę, zasadne jest podjęcie niniejszej 

uchwały 

W dalszej części punku radni podjęli dyskusję. Jako pierwszy głos zabrał Radny 

Paweł Bis, który zapytał czy był ogłoszony przetarg na ta dzierżawę.  

Pani Sulej Dobosz poinformowała, że nie było przetargu, jednak potrzebna jest zgoda 

Rady Gminy. 

Radny Jerzy Korpul zapytał ile płaci Spółdzielnia „Słowianka” za dzierżawienie 

gruntu na Maczułach i jak rozliczany jest prąd. 

Zastępca Wójta poinformowała, że opłata jest wnoszona na podstawie Zarządzenia 

Wójta w sprawie ustalenia czynszu dzierżawnego i najmu, jest to 5 zł za m2  lub 20 zł za m2 

w zależności czy jest to podmiot ekonomii społecznej czy nie. 

Kierownik referatu poinformował, że spółdzielnia ma licznik w przyczepnie i po 

odczycie licznika wnosi opłatę za pobrany prąd. 

 

Po zakończeniu dyskusji Wiceprzewodnicząca Monika Mazur odczytała projekt 

uchwały. 

Radni nie wnieśli uwag, co do treści projektu uchwały, Przewodniczący obrad 

przeprowadził głosowanie jawne, w którym Uchwała Nr XLVII/310/2024 w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy i najmu nieruchomości 

stanowiących własność Gminy Leśniowice, została przyjęta większością głosów tj. 

11 głosami „za” i 3 głosami „wstrzymującymi się”.  

 

Uchwała Nr XLVII/310/2024 stanowi załącznik Nr 29 do niniejszego protokołu. 
 
 

f) udzielenia pomocy finansowej dla Miasta Chełma; 

 

W kolejnym podpunkcie uzasadnienia uchwały dokonała Wójt Gminy Joanna 

Jabłońska, która poinformowała, że projekt uchwały przewiduje udzielenie pomocy 

finansowej  w kwocie  3 000 zł Miastu Chełm z przeznaczeniem na dofinansowanie Ośrodka 

Pomocy Osobom Uzależnionym. 

Przychylając się do pisma Dyrektora Ośrodka Pomocy Osobom Uzależnionym z dnia 

17 stycznia bieżącego roku  zwracającego się z prośbą o wsparcie finansowe ośrodka, z uwagi 

na to, że zgodnie z art. 7 ustawy o samorządzie gminnym, jednym z zadań gminy jest 

zapewnienie porządku publicznego i bezpieczeństwa obywateli. 

Na podstawie przedłożonego przez Miasto Chełm rozliczenia z wykorzystania dotacji 

za rok 2023 na ww. cel, wynika że w 31 przypadkach zachodziła konieczność umieszczenia 

w ośrodku osób nietrzeźwych z terenu gminy.  

Zgodnie z art.220 ust.1 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych z budżetu 

jednostki samorządu terytorialnego może być udzielona innym jednostkom samorządu 

terytorialnego pomoc finansowa w formie dotacji celowej. Jednocześnie stosownie do treści 

art. 216 ust. 2 pkt 5 ww. ustawy, pomoc finansową dla innych jednostek  określa organ 

stanowiący odrębną uchwałą. Wobec powyższego zasadnym jest podjęcie niniejszej uchwały.  

 

Do przedłożonego uzasadnienia uchwały nie było uwag, w związku z powyższym 

Wiceprzewodnicząca Rady Monika Mazur odczytała projekt przedmiotowej uchwały. 

Ponieważ radni nie wnieśli uwag, co do treści projektu uchwały, Przewodniczący 
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obrad przeprowadził głosowanie jawne, w którym Uchwała Nr XLVII/311/2024 w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej dla Miasta Chełma, została przyjęta jednogłośnie - 14 głosami 

„za”. 

 

Uchwała Nr XLVII/311/2024 stanowi załącznik Nr 30 do niniejszego protokołu. 

 

g) niewyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego na rok 2025. 

 

Uzasadnienia uchwały w tym punkcie dokonała Pani Lucyna Sak Skarbnik Gminy, 

która poinformowała, że  art. 2 ust. 1 ustawy z dnia 21 lutego 2014 r. o funduszu sołeckim 

(Dz. U. z 2014 r. poz. 301 z późn. zm.) stanowi, że rada gminy rozstrzyga o wyodrębnieniu w 

budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki. Do dnia 31 marca roku 

poprzedzającego rok budżetowy zobowiązana jest do podjęcia Uchwały, w której wyraża albo 

nie wyraża zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego. 

W gminie Leśniowice jest 19 sołectw. Wyrażenie zgody na utworzenie funduszu 

sołeckiego wiązałoby się ze znacznym rozdrobnieniem środków przeznaczonych na realizację 

zadań służących poprawie warunków życia mieszkańców. 

Wielkość środków stanowiących fundusz sołecki zależy m. in. od ilości mieszkańców 

danego sołectwa, małe sołectwo - niski fundusz. Również z uwagi na realizację przedsięwzięć 

służących polepszeniu warunków życia mieszkańców, nie ma potrzeby wyodrębniania 

funduszu sołeckiego w budżecie gminy. 

 

Po wysłuchaniu uzasadnienia Radni nie mieli pytań i nie pojęli dyskusji, w związku 

z powyższym Przewodniczący obrad zapoznał radnych z projektem uchwały. 

Radni nie wnieśli uwag, co do treści projektu uchwały, w związku z powyższym 

Przewodniczący przeprowadził głosowanie jawne, w którym 8 głosów było „przeciw”, 

a 6 głosów „za”. 

W związku z powyższym uchwała w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie 

funduszu sołeckiego na rok 2025, nie została przyjęta.  

 

Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 31 do niniejszego protokołu. 

 

Adp. 15 

 

Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie między 

sesjami. 

 

W punkcie tym Wiceprzewodniczący Rady Gminy Leśniowice ks. Jacenty Sołtys ze 

względu na to, że nie kandyduje do Rady Gminy Leśniowice, podsumował swoją pracę 

w Radzie Gminy Leśniowice w tej VIII kadencji jak i w poprzednich kadencjach, ponieważ 

był Przewodniczącym Rady w I kadencji, a potem radnym w II, III i VII kadencji. 

Radny ks. Jacenty Sołtys podkreślił, że radni pracują na rzecz jednej gminy i bez 

względu na poglądy powinni podejmować decyzje, które przyczynia się do poprawy życia 

mieszkańców i do ogólnego rozwoju gminy.     

Następnie podziękował Pani Wójt, radnym oraz pracownikom za współpracę oraz 

kandydatom na radnych i Pani Wójt życzył powodzenia w wyborach. 
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W dalszej części punktu głos zabrał Radny Stefan Prokop, który również nie 

kandyduje na radnego kolejnej kadencji i w związku z tym w sposób uroczysty pożegnał się 

miłymi słowami, dziękując wszystkim za wieloletnią współpracę. Podziękował byłemu 

wójtowi i obecnej pani wójt. Podziękował radnymi wszystkich kadencji, sołtysom, wszystkim 

byłym i obecnym pracownikom, nauczycielom, strażakom i koleżankom i kolegom z PSL 

oraz wszystkim, z którymi miał możliwość współpracować przez 30 lat na rzecz gminy 

Leśniowice.  

 

Adp. 16 

 

Informacja Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych podczas obrad XLVI sesji Rady 

Gminy oraz działaniach między sesjami. 

 

W tym punkcie głos zabrała Pani Joanna Jabłońska Wójt Gminy, przedkładając 

informację z realizacji uchwał Rady Gminy podjętych podczas obrad poprzedniej sesji oraz 

działalności między sesjami. 

Do przedłożonej informacji Radni nie wnieśli uwag. 

 

Informacja Wójt stanowi załącznik Nr 32 do niniejszego protokołu. 

 

 

Adp.17 

Wolne wnioski – informacje. 

 

 W punkcie tym jako pierwsza głos zabrała Flis Jolanta Kierownik Dziennego Domu 

Senior + „Słowikowo” w Teresinie, w odpowiedzi na zarzuty radnych, że fizjoterapeuta nie 

posiada uprawnień, przedłożyła radnym dokumenty potwierdzające, że w dniu 22 maja 2018 

roku Pan Krzysztof Kowal nabył uprawnienia jako fizjoterapeuta.  

Następnie głos zabrała Radna Monika Mazur, która odczytała przygotowane 

oświadczenie w sprawie wyrażenia sprzeciwu wobec budowy biogazowni na terenie gminy 

Leśniowice. Po zapoznaniu z treścią oświadczenia zwróciła się do radnych o podpisanie 

powyższego sprzeciwu. 

 W odpowiedzi radnym Wójt poinformowała, że na organizowanych zebraniach 

sołeckich w tym na Janówce jasno i wyraźnie powiedziała, że jest przeciwna budowie 

biogazowni w tym miejscu. W tym momencie nikt nie buduje biogazowni i gmina jest 

zobligowana do rozpatrzenia wniosku. Nie może się w tym momencie wypowiadać bo jeszcze 

nie jesteśmy stroną. Gdy przyjdzie na to czas, urząd będzie wyrażał sprzeciw na budowanie 

biogazowni. W tym momencie nie ma obawy, że firma wejdzie i zacznie budowę. Nic bez 

zgody rady i urzędu nie zostanie wybudowane. 

 W dalszej części punktu Radna Monika Mazur zapytała, czy osoba która posiada 

samochód ciężarowy o masie powyżej 5 ton będzie płaciła mandat za dojechanie pusta 

ciężarówką do posesji, gdzie po drodze stoi znak z ograniczeniem tonażu do 5 ton.  

 Wójt powiedziała, że gmina nie wystawia mandatów.  

 Radna Monika Mazur odczytała również list otwarty od Przewodniczącego Rady 

Gminy Pana Wiesława Wierzchosia. 
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 W dalszej części punktu Wójt Joanna Jabłońska z okazji Dnia Sołtysa, złożyła 

życzenia sołtysom oraz wręczyła drobne upominki.    

 Następnie podziękowała radnym za współpracę i wręczyła statuetki na zakończenie 

VIII kadencji rady gminy. 

 Na zakończenie punktu Radny ks. Jacenty Sołtys, Radna Barbara Jamróz oraz Radna 

Jolanta Harmata w imieniu radnych złożyli podziękowania Pani Joannie Jabłońskiej Wójt 

Gminy za współpracę i wysiłek włożony na rzecz rozwoju gminy i jej mieszkańców, życząc 

dalszego sukcesu w działalności społecznej, wręczając kwiaty.  

 

 

Pismo dotyczące wyrażenia sprzeciwu wobec budowy biogazowni na terenie gminy 

Leśniowice stanowi załącznik Nr 33 do niniejszego protokołu. 

List otwarty stanowi załącznik Nr 34 do niniejszego protokołu. 

 

 

Adp. 18 

Zakończenie obrad. 

 

Przewodniczący obrad ks. Jacenty Sołtys zamykając posiedzenie sesji serdecznie 

podziękował radnym, sołtysom oraz zaproszonym gościom za udział w obradach. 

 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

Zakończenie obrad sesji godz. 1405 . 

 

 

 

Protokołowała: 

Agnieszka Raczyńska              

 

 

                                                                                                   Wiceprzewodniczący 

                                   Rady Gminy 

 

                                           ks. Jacenty Sołtys   


